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Referat af Medicintilskudsnævnets møde nr. 371, tirsdag den 24. april 2012. 

 

 

Tid og sted: 

Mødet fandt sted i Sundhedsstyrelsen, Axel Heides Gade 1, 2300 København S, tirsdag den 24. april 2012. 

 

I mødet deltog: 

Nævnsmedlemmer: 

 Karine Bech  

Ellen-Christine Beiter 

 Thomas Gjørup 

 Frank Ingemann Jensen (Danske Regioner) 

John Larsen  

 Mogens Laue Friis (formand) 

 Palle Mark Christensen 

 

Sekretariat:  

 Nina Bjarnason 

Erik Carlsen 

 Safiye Er 

 Pernille Fonnesbæk  Madsen 

 Ulla Kirkegaard Madsen 

 Karen Kolenda 

 Morten Krydsfeldt 

 Nikolai Laursen 

 Iben Lund Thonesen 

 Michael Røder 

 Mitra Salout 

 Elisabeth Thomsen 

  

Referent: Karen Kolenda 

 

Dagsorden for mødet: 

 

1. 1. Referat fra møde nr. 370 den 27. marts 2012. 

 2. Meddelelser fra formanden. 

 3. Habilitet.  

 4. Meddelelser fra sekretariatet. 

  Månedsstatistik. 

   

2.  Individuelle tilskudsansøgninger. 

   

3.  Eventuelt. 

 

 

Meddelelser og beslutninger truffet på mødet: 

 

Ad 1.  1. Godkendelse af referat fra Medicintilskudsnævnets møde nr. 370 den 27. marts 2012. 

   Referatet blev godkendt uden bemærkninger. 
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Ad 1.  2. Meddelelser fra formanden. 

 

- Formanden omtalte artiklen i dagens udgave af Berlingske under overskriften ”Danskere af-

skåret fra den nyeste medicin”, hvor Novo Nordisks administrerende direktør, Lars Rebien Sø-

rensen udtaler sig om den forestående revurdering af antidiabetikas tilskudsstatus og hans frygt 

for udfaldet. Formanden meddelte, at han skulle interviewes om nævnets opgave i aftenens DR 

program Deadline. 

 

- Formanden omtalte viceadministrerende direktør i LIF, Henrik Vestergaards (HV) svar på 4 

spørgsmål stillet af fagbladet Pharma under overskriften ”Er der noget galt med Medicintil-

skudsnævnet?” Nævnet kunne på det skarpeste afvise HV´s påstand om, at nævnet ikke ”sy-

stematisk tager hensyn til de faglige behandlingsguidelines på de forskellige sygdomsområ-

der”. Nævnet lægger således stor vægt på netop behandlingsguidelines, hvor disse findes fra de 

lægevidenskabelige selskaber og tager udgangspunkt i disse ved revurderinger af lægemidlers 

tilskudsstatus. Påstanden om, at nævnets ”arbejdsform er præget af lukkethed” mm, kunne 

nævnet ligeledes afvise, da al mødemateriale og nævnets indstillinger ligger offentligt tilgæn-

geligt på Sundhedsstyrelsens hjemmeside, og indstillingerne sendes i offentlig høring. Nævnet 

ønskede dokumentation for HV´s fremsatte påstande. 

 

Ad 1.  3. Habilitet. 

   Ingen kommentarer. 

 

Ad 1.  4. Meddelelser fra sekretariatet. 

 

  - Sekretariatet orienterede om, at lovforslaget om en udvidelse af Medicintilskudsnævnet med 

en repræsentant til varetagelse af forbruger- og patientinteresser har været i høring. Der ud-

trykkes generelt opbakning til udvidelsen af mange høringsparter. 

 

  - Sekretariatet orienterede om, man den 21. april 2012 havde undervist i Substitution og Medi-

cintilskudsregler på LIF´s kursus i Lovkundskab.  

 

Ad 2.   Individuelle tilskudsansøgninger. 

Nævnet behandlede i alt 64 ansøgninger, som sekretariatet ikke umiddelbart fandt, kunne 

imødekommes. Heraf fik 36 afslag. 

 

Ad 3.   Eventuelt. 

   Ingen bemærkninger. 

 

På nævnets vegne 

 

 

Mogens Laue Friis 

Formand 


